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الهام آمرکاشی

  دبیر تحریریه

خبر

۶مسیربرایتولیدواکسنکرونا
درایراندنبالمیشود

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام)ره( در مراسم آغاز فاز مطالعه 
انسانی واکسن کرونای ایرانی گفت: علاوه بر این واکسن، ۶ 
مسیر دیگر را برای تولید واکسن کرونا دنبال می کنیم و این 
آمادگی را داریم که تا دو هفته آینده ماهانه ۱.۵میلیون دوز 

واکسن کرونا تولید کنیم.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، فاز مطالعه انسانی 
واکسن کرونا تولید ستاد اجرایی فرمان امام)ره( روزگذشته 
با تزریق اولین واکسن به دختر رئیس این ستاد در مراسمی 

با حضور وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی آغاز شد.
محمد مخبر- رئیس ستاد اجرایی فرمان امام)ره( گفت: علاوه 
بر این واکسن که امروز وارد فاز مطالعه بالینی انسانی شد، 
۶ مسیر دیگر را برای تولید واکسن دنبال می کنیم و این 
آمادگی را داریم که از دو یا سه هفته آینده ماهانه ۱.۵میلیون 

دوز از واکسن کرونا را در ایران تولید کنیم.
وی ادامه داد: تجهیزات لازم برای تولید واکسن کرونا در 
ایران وارد کشور شده است و با حمایت وزارت بهداشت و 
دانشمندان با غیرت و شجاع کشور می توانیم به مرز تولید 

۱۲میلیون واکسن کرونا در آینده نزدیک دست پیدا کنیم.
یک  محصول  ایران  در  کرونا  واکسن  تولید  گفت:  مخبر 
کارگروهی و همکاری نزدیک وزارت بهداشت، معاونت علمی 
ریاست جمهوری و دانشمندان شجاع کشور با ستاد اجرایی 
فرمان امام)ره( و یک کار بی نظیر است که در تاریخ کشور 

ماندگار می شود.
مخبر افزود: اگر یک چنین همکاری گروهی نبود هرگز به 
چنین دستاورد بزرگی نمی رسیدیم. البته ستاد اجرایی فرمان 
امام)ره( از روزهای نخست شروع شیوع کرونا در ایران در 
کنار وزارت بهداشت بوده است. اولین جلسه همکاری را 
شب انتخابات مجلس داشتیم و من به آقای نمکی اعلام 
کردم که هر کمکی لازم است ستاد اجرایی فرمان امام)ره( در 

خدمت وزارت بهداشت است.
وی ادامه داد: در روزهای اول شیوع این بیماری مشکلات 
زیادی داشتیم و حتی تأمین وسایل ضدعفونی یا ونتیلاتور 
در کشور مشکل بود اما امروز نه تنها این مشکلات را نداریم 
بلکه در این مدت توانستیم هر دارویی که کمترین احتمال را 
در بهبود بیماری کووید۱۹ داشته در مدت دو تا سه هفته در 
کشور به تولید برسانیم و نگذاشتیم کشور دچار مشکل شود.

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام)ره( گفت: اکنون نیز با همت 
و تلاش ۲۴ساعته دانشمندان ایرانی و حمایت و دلگرمی 
خانم دکتر محرز توانستیم اولین واکسن کرونا را در ایران 
تولید کنیم و با تمام توان برای توسعه این مسیر گام بر 

می داریم.
سعید نمکی- وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی نیز 
در مراسم آغاز فاز مطالعه انسانی واکسن کرونا تولید ستاد 
اجرایی فرمان امام)ره( گفت: امروز روز بسیار مهمی برای 
ملت ایران است و بعد از ماه ها تلاش توانستیم واکسن 
کووید۱۹ را بعد از طی فاز مطالعات آزمایشگاهی و حیوانی 

به مرحله تست انسانی برسانیم.
وی ادامه داد: این مسیری است که به آن باور داریم و اگر 
باور نداشتیم تست این آزمایش بر روی دختر رئیس ستاد 
اجرایی فرمان امام)ره( انجام نمی شد و اگر عارضه ای داشته 
باشد اول از همه خودمان با جان و دل خریدار آن هستیم. 
این اقدام بزرگی است که مایه غرور ملی ایرانیان خواهد بود.

کرونا در ایران

درحالی از ماه گذشته تا کنون با اعمال محدودیت های 
کرونایی و منع تردد خودروها از ساعت21 تا 4صبح، به 
گفتۀ مسئولان و آمار موجود، پاندمی کووید19 در شیب 
کاهشی در حرکت است که از چندروز گذشته با خاموشی 
معابر به خصوص در بزرگ راه ها مواجه شده ایم که با توجه 
به بررسی در تمام سطوح از تأمین و ذخیره انرژی تا 
موارد کارشناسی در این امر، آنچه به طور عینی قابل بیان 
است و به عنوان اولویتِ نخست می توان از آن یاد کرد، 
مشکلات عدیده در راستای افزایش آسیب های اجتماعی 
است که برای اکثریت افراد جامعه با عکس العمل های 

متفاوتی در حال خودنمایی است.
محدودیت  دلیل  به  که  روشنایی  تعدیل  طرح 
به  بیشتری  قوت  روزها  این  کرونایی،  رفت وآمدهای 
خود گرفته است، در حالی از روزهای گذشته در حال 
اجراشدن است که کارشناسان و مسئولان مربوط در این 
امر با اظهارنظرهای متفاوت از آن صحبت می کنند و 
اگرچه در مجموع نظرات، تعدیل روشنایی و ذخیره انرژی 
مورد دقت نظر است که با درنظرگرفتن شرایط اجتماعی 
و ساختارهای متفاوت فرهنگی در استان های متعدد 
جامعه، زوایای تاریکِ این تاریکی مورد بررسی و رصد 

قرار نگرفته است.
به گفتۀ مسعود صادقی- مدیرکل دفتر نظارت بر توزیع 
توانیر، تعدیل روشنایی معابر با هدف کاهش مصرف گاز 
نیروگاهی در سه بخش روشنایی بزرگراهی، بین شهری 
و فضای سبز و با محوریت شرکت های توزیع برق، وزارت 
راه و شهرسازی و شهرداری ها و در تمامی استان ها در 

حال اجرا است.
و  هوا  دمای  کاهش  دنبال  به  است:  معتقد  صادقی 
افزایش مصرف حامل های انرژی به عنوان منابع حرارتی، 
وزارت نیرو در راستای پشتیبانی از زیرساخت های انرژی 
قرار  خود  کار  دستور  در  را  متعددی  طرح های  کشور، 
داده است که کاهش و تعدیل روشنایی معابر درون و 

برون شهری از جمله مهم ترین این طرح ها است.
و اگرچه مدیرکل دفتر نظارت بر توزیع توانیر، اشاره دارد 
که در ساعات منع تردد، رفت وآمدها خیلی زیاد نیستند 
و با توجه به این امر، در خیلی از جاها در ساعات پایانی 
شب تا صبح این حجم از روشنایی ضرورت ندارد که 
در  این خاموشی ها صرفاً  یادآور شد:  صراحتاً می توان 

ساعات پایانی شب اتفاق نمی افتد و قریب به اکثریت 
معابر از ساعات اولیه شب با خاموشی مواجه است!

در این میان، حمیدرضا منصوری- معاون بهره برداری و 
دیسپاچینگ شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ نیز 
تأمین برق مورد نیاز شهروندان به شکلی پایدار و ایمن 
را مهم ترین رسالت کاری این شرکت می داند و می گوید: 
در مسیر تحقق اهداف وزارت نیرو به منظور جلوگیری از 
بروز وقفه در ارائه خدمات به شهروندان در حوزه انرژی، 
با توجه به وسعت جغرافیایی و تعدد و گستردگی معابر 
شرکت های  سایر  با  همگام  نیز  شرکت  این  پایتخت، 
توزیع در کشور، تلاش دارد تا با تعدیل روشنایی معابر 
درون شهری، به کاهش مصرف گاز نیروگاه ها و تأمین 

انرژی گرمایشی مورد نیاز نقاط سردسیر کمک کند.
همچنین مصطفی رجبی مشهدی- سخنگوی صنعت 
برق در حالی علت نیمه خاموش شدن بزرگ راه ها طی 
روزهای گذشته را اولویت دادن به تأمین گاز برای تولید 
برق بیمارستان ها و مراکز حساس پایتخت، اعلام می کند 
از زمان تاریک شدن هوا، چراغ معابر  که به گفتۀ وی 
و بزرگ راه ها به صورت خودکار روشن می شد که برای 
کاهش مصرف، اقدام به خاموشی یک در میانِ چراغ ها 

در بزرگ راه ها و معابر اصلی و برخی از پارک ها کرده ایم.
با توجه به سخنان موجود، این مهم اگرچه تا حد زیادی 
می تواند به تأمین گاز برای تولید برق بسیاری از مراکز 
حساس در شرایط حاضر، کمک کننده باشد اما با ملاحظه 
و رصد معابر در شهرهای مختلف، معابر اصلی هم با 
میانِ  در  یک خط  روشنایی  و  است  مواجه  خاموشی 
مذکور، به صورت حداقلی به چشم می خورد و از سویی 
دیگر موارد قابل نظر در این امر مانند خاموش شدنِ 
تابلوهای بانک ها یا بیلبوردهای تبلیغاتی غیرضروری، 

می تواند  و...  شهری  بناهای  از  بسیاری  نورپردازی 
از آسیب های  در راستای این مهم مفید واقع شود و 
مشخص در این طرح که با خاموشی مطلق از ساعاتی 
مشخص در معابر پرگذر شهری اتفاق می افتد، بکاهد؛ 
چرا که اگرچه عبور و مرور خودروها نسبت به گذشته تا 
حد زیادی کاهش یافته اما همچنان با طرح های عبوریِ 
خودروهای بسیاری چون ناوگان تاکسیرانی و آژانس ها 
و مشاغل شب کار و شیفت های ساعتیِ نیمه شب در 
بیمارستان ها، صداوسیما، اورژانس و... روبرو هستیم و 
طرح تعدیل روشنایی در کنار ترددهای کمابیش بالای 
خودروها و حتی عابرین پیاده در ساعات ابتدایی شب، 
جرایم عدیده ای چون: کیف قاپی، ناامنی، سرقت، احتمال 

تصادف و... را بیش از پیش بالا برده است.
در این راستا اگرچه زهرا نژادبهرام- عضو شورای تهران، 
درباره خاموشی شبانه در تهران و علت آن، تأکید دارد: 
در طرح تعدیل روشنایی، کاهش روشنایی در بزرگ راه ها 
یا  محله ها  خاموشی  و  شده  گرفته  درنظر  اتوبان ها  و 
به  و  است  نشده  دیده  شهر  در  محلی  دسترسی های 
گفتۀ وی کاهش مصرف برق به تبع افزایش مصرف 
گاز خانگی و کاهش منابع گازی در نیروگاه های حرارتی 
تولید برق ضرورت دارد و این ضرورت در طرح تعدیل 
روشنایی دیده شده است، اما قرار نیست با این طرح 
امنیت شهروندان در شهر با اخلال همراه شود که سردار 
محمدحسین حمیدی- رئیس پلیس راهور پایتخت، با 
اعلام مخالفت پلیس با خاموش  شدن چراغ های برخی 
بزرگ راه ها در ساعات منع تردد، می گوید: ما مخالفت 
شرکت  اما  کردیم،  اعلام  موضوع  این  با  را  خودمان 
توانیر به ما گفتند که یکسری مشکلات دارند و باید 

زیرساخت های خود را تعمیر کنند.
و در این مجرا هرچند طرح تعدیل روشنایی با تاریکی 
مطلق در بسیاری از معابر همراه است و صرفاً بزرگ راه ها 
را در بر نگرفته است که باید منتظر بود و دید با توجه 
به اظهارنظرهای متعدد در این زمینه -و به گفتۀ سردار 
حمیدی که اعلام کرده: پلیس گزارش خود را در مورد 
احتمال افزایش تصادفات در نتیجه خاموشی خیابان ها 
و بزرگ راه ها در ساعات منع تردد اعلام خواهد کرد و 
علاوه بر آن، پلیس پیگیر تأمین نور در دیگر معابر و 
گذرگاه ها خواهد بود تا این مسأله حل و فصل شود- 
دوباره  نظر  دقت  با  حاضر  شرایط  از  برون رفت  راهکار 
مسئولان ذی ربط، کدام خروجی و مسیر را نشانه خواهد 
گرفت تا از افزایش آسیب های وارده در این امر به طور 

قطع کاسته شود.
روزها و هفته های آتی مشخص می کند طرح تعدیل 
روشنایی با جایگزینی های متعدد دیگر در این زمینه به 
اجرا درخواهد آمد یا با کارکرد و راهبرد فعلی به افزایش 

آسیب های اجتماعی دامن خواهد زد!

داستان جلد

»دنیای هوادار« زوایای تاریکِ تاریکی معابر را بررسی می کند؛

تعدیل روشنایی یا  افزایش آسیب های اجتماعی!

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 

شهید محسن آغاسی اصفهانی  را گرامی می دارد

حمیدرضا منصوری- معاون بهره برداری و دیسپاچینگ شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ می گوید: 
در مسیر تحقق اهداف وزارت نیرو به منظور جلوگیری از بروز وقفه در ارائه خدمات به شهروندان در 
حوزه انرژی، با توجه به وسعت جغرافیایی و تعدد و گستردگی معابر پایتخت، این شرکت نیز همگام 
با سایر شرکت های توزیع در کشور، تلاش دارد تا با تعدیل روشنایی معابر درون شهری، به کاهش 

مصرف گاز نیروگاه ها و تأمین انرژی گرمایشی مورد نیاز نقاط سردسیر کمک کند.

با  با اعلام مخالفت پلیس  پایتخت،  سردار محمدحسین حمیدی- رئیس پلیس راهور 
خاموش  شدن چراغ های برخی بزرگ راه ها در ساعات منع تردد، می گوید: پلیس گزارش خود را 
در مورد احتمال افزایش تصادفات در نتیجه خاموشی خیابان ها و بزرگ راه ها در ساعات منع 
تردد اعلام خواهد کرد و علاوه بر آن، پلیس پیگیر تأمین نور در دیگر معابر و گذرگاه ها خواهد 

بود تا این مسأله حل و فصل شود.
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جامعه

مدیران ناموفق در کمین ریاست فدراسیون ها؛ 
اسکیچندبخشاست؟

انتخابات  برگزاری 
ورزشی  فدراسیون های 
جالبی  حکایت  ایران  در 
ریاست  که  زمانی  از  دارد. 
حالت  از  فدراسیون ها 
تغییر  انتخابی  به  انتصابی 
وزارت  عده ای  کرد  پیدا 
کردند  متهم  را  ورزش 
که این انتخابات ها مهندسی می شود و در نهایت فردی 
چند  هر  است.  ورزش  وزارت  گزینه  که  می شود  انتخاب 
فدراسیون هایی بودند که وزارت ورزش نتوانست در مهندسی 
آن ها موفق باشد؛ انتخابات فدراسیون ژیمناستیک که تیر 

سال 96 برگزار شد چنین شرایطی داشت.
معضلات انتخابات فدراسیون ها تنها به دخالت وزارت ورزش 
ختم نمی شود. حضور برخی مدیران سفارشی و ناموفق در 
این انتخابات باعث شده همیشه این ترس وجود داشته 
باشد که اگر چنین افرادی بتوانند به هر طریقی حداکثر آرا را 

کسب کنند چه بر سر آن رشته خواهد آمد.
استان ها  از  یکی  در  خود  مدیرکلی  دوران  در  که  مدیری 
صدای اهالی ورزش آن استان را در آورده بود حالا  کاندیدای 
فدراسیونی شده که هیچ تخصصی در رشته تحت مدیریت 
آن فدراسیون ندارد. اینکه چرا این مدیر در رشته  تخصصی 
خودش فعالیت نمی کند احتمالا به این دلیل است که اهالی 
آن رشته شناخت کاملی نسبت به او دارند و شاید به همین 
مسئله باعث شده این مدیرکل سابق به دنبال مدیریت در 

یک فدراسیون دیگر باشد.
با توجه به شرایط موجود بعید است این فرد در هیچ کدام 
از انتخابات فدراسیون ها پیروز شود؛ به خصوص اینکه دیگر 
حامی خود را در وزارت ورزش نمی بیند. در همان زمان که 
وی مدیرکلی یکی از استان ها را بر عهده گرفت این سوال به 
وجود آمده بود که بر اساس کدام رزومه و سابقه توانسته این 

سمت را بر عهده بگیرد.
انتخابات فدراسیون های روستایی و عشایری امروز برگزار 
شد و انتخابات فدراسیون های پرورش اندام، پزشکی ورزشی 
و اسکی هم به ترتیب روز های دهم، سیزدهم، پانزدهم و 
هفدهم دی برگزار خواهد شد. در میان این 4 فدراسیون، تنها 
فدراسیون اسکی است که انتخاباتش می تواند حاشیه هایی 
به دنبال داشته باشد. حاشیه هایی که به دلیل تلاش های 
یکی از کاندیداها ایجاد شده است. کار به جایی رسیده که 
حتی برنامه ای که او قصد دارد به اعضای مجمع ارائه داده 
ار برنامه کاندیدای یک فدراسیون دیگر کپی شده و خودش 

هیچ نقشی در تنظیم آن نداشته  است.
پرسیده  اسکی  فدراسیون  ریاست  کاندیدای  از  اگر  شاید 
هر  و  می شود  برگزار  ماده هایی  چه  در  اسکی  که  می شد 
است  قوانینی  و  پارامترها  دارای چه  ماده ها  این  از  کدام 
وی خودش ناگزیر به کناره گیری از کاندیداتوری می شد؛ اما 
حالا که آیین نامه انتخابات فدراسیون ها این اجازه را به افراد 
می دهد که با هر نوع مدیریتی در ورزش بتوانند کاندیدا شوند 
باید مراقب بود که سرنوشت این ورزش جذاب دست نااهلان 

نیفتد؛ وگرنه باید شاهد فاجعه  مدیریتی در آن رشته بود.

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »میرزا محمدتقی  خان فراهانی«

 )امیر کبیر( - نخستین صدراعظم ایران در زمان ناصرالدین شاه - را گرامی می دارد

یادداشت اختصاصی»البرز« چه خبر؟

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی البرز با تأکید بر اینکه 
پلیس با کسانی که برای فرار از اعمال قانون نسبت به 
مخدوش کردن پلاک خود اقدام می کنند برخورد قانونی 
می کند، توضیح داد: از ابتدای این طرح تا کنون یک هزار 
و ۴۵۳خودرو با پلاک مخدوش و ۴۸۴خودروی بدون 

پلاک اعمال قانون شده اند.
سرهنگ غلامعلی شرق با اشاره به اینکه اعمال محدودیت 

تردد برای خودروها از ساعت۹شب الی ۴صبح تا ابلاغ 
دستور لغو آن از سوی ستاد کرونا ادامه دارد، اظهار کرد: از 
ابتدای اجرای این طرح تا کنون ۱۸۵هزار و ۶۲۴راننده با 

صدور جریمه ۲۰۰هزارتومانی اعمال قانون شده اند.
وی ادامه داد: اعمال جریمه برای خودروهای متخلف هم 
از طریق دوربین های نصب شده در سطح معابر انجام 

می شود و هم از طریق تیم های خودرویی پلیس.

وی با تأکید بر اینکه پلیس با کسانی که برای فرار از 
اعمال قانون نسبت به مخدوش کردن پلاک خود اقدام 
می کنند برخورد قانونی می کند، توضیح داد: از ابتدای این 
طرح تا کنون یک هزار و ۴۵۳خودرو با پلاک مخدوش و 

۴۸۴خودروی بدون پلاک اعمال قانون شده اند.
سرهنگ شرق اضافه کرد: علاوه بر این ۲۲نفرهم که پلاک 
خودروی خود را دستکاری کرده بودند به مراجع قضایی 

معرفی شدند.
این مسئول در ادامه با اشاره به اجرای طرح آزادسازی 
موتورسیکلت های رسوبی هم توضیح داد: این طرح از ۱۸ 

آبان شروع و تا ۱۸دی ماه ادامه دارد.
وی ادامه داد: از ابتدای اجرای این طرح تا کنون ۴هزار و 
۱۶۹موتورسیکلت از پارکینگ ها آزادسازی شده که دوهزار 

و ۶۳۴مورد آن ها رسوبی بوده اند.
از  که  موتورسیکلت هایی  پارکینگ  هزینه  گفت:  وی 
سنوات گذشته در پارکینگ های پلیس نگهداری بر مبنای 
سال۹۴ محاسبه می شود و موتورسیکلت هایی هم که 
بالای ۵۰۰هزارتومان جریمه دارند می توانند مبلغ را به 

صورت قسطی پرداخت کنند.

فرماندار کرج با اشاره به راه اندازی خانه احزاب در این 
شهرستان گفت: ۵۷ حزب در استان البرز فعال هستند.
به گزارش »دنیای هوادار«، غفور قاسم پور در جلسه 
با اعضای احزاب و گروه های سیاسی شهرستان کرج 
اولین  با  مقارن  فاطمیه  ایام  فرارسیدن  تسلیت  با 
سالگرد شهادت شهید سردار سلیمانی و گرامیداشت 
دهه بصیرت و میثاق با ولایت اظهار کرد: تضارب آرا 
و پویایی جریان های سیاسی از اهداف اصلی احزاب 
به شمار می رود. وی افزود: با توجه به ظرفیتی که 
شهرستان کرج از حیث برخورداری احزاب و گروه های 
سیاسی دارد نیاز است که خانه احزاب با هدف نشاط 

سیاسی در شهرستان کرج تشکیل شود.

خانه احزاب کرج راه اندازی می شود

فرماندار کرج با اشاره به نزدیک فصل انتخابات، نقش 
فعالیت احزاب را در افزایش سطح مشارکت سیاسی 
مهم برشمرد و تصریح کرد: حضور حداکثری مردم و 
مشارکت بالا در انتخابات مهر متقنی بر مشروعیت نظام 
سیاسی است و احزاب و گروه ها به واسطه تعاملی که 
با مردم در طیف های مختلف جامعه دارند می توانند 
بسترساز افزایش سطح مشارکت عمومی در مانورهای 
سیاسی و ملی باشند. وی با اشاره به اینکه ۵۷ حزب در 

سطح استان البرز فعال هستند، خواستار وفاق، همدلی 
و هم افزایی گروه های سیاسی در جهت تحقق اهداف 
نظام جمهوری اسلامی شد و افزود: با راه اندازی خانه 
احزاب در شهرستان کرج مترصد آن هستیم تا شور و 
نشاط ناشی از فعالیت های سیاسی را در جامعه تسری 

ببخشیم.

احزاب موتور محرک توسعه سیاسی کشور هستند

ارسلان قاسمی- معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
فرماندار کرج نیز در این جلسه ضمن تسلیت فرارسیدن 
سالروز شهادت حضرت فاطمه زهرا)س( و همچنین 
شهادت سردار حاج قاسم سلیمانی با گرامیداشت دهه 
بصیرت و میثاق با ولایت اظهار کرد: سردار رشید اسلام 
حاج قاسم سلیمانی مجاهد بزرگی بودند که شهادت 
ایشان برای جهان اسلام و تشیع غم سنگینی به همراه 
داشت و این حزن و ماتم به عینه در چهره آحاد مردم 
مشهود است. وی محبت سردار سلیمانی را در دل های 
اقشار مختلف مردم جامعه مانا دانست و افزود: چه 
مردم که طرفدار هیچ جریان خاصی نیستند و چه از هر 
جریان فکری به نوعی آن سردار بزرگ را دوست دارند. 
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی فرماندار کرج بیان 
کرد: در مراسم مختلف نیز شاهد ابراز ارادت قشرهای 

مختلف به ایشان بوده ایم. سردار سلیمانی برای رضای 
خدا کار انجام می دادند و این گونه محبتشان در دل های 

مردم جای داشته است.

حضور احزاب برای توسعه سیاسی کشورها امری 
الزامی است

وی به نقش جریان های سیاسی اشاره کرد و افزود: 
حضور احزاب برای توسعه سیاسی کشورها امری الزامی 
است و هیچ سرمایه ای نیز بالاتر از سرمایه اجتماعی 
نیست و اگر همه ابزارهای آن فراهم نباشد اعتماد 
اجتماعی کاهش پیدا خواهد کرد. قاسمی تصریح کرد: 
احزاب موتور محرک توسعه سیاسی به شمار می روند 
و در چارچوب قانون و در جهت منافع و مصالح ملی 
باید برای تقویت آنها تلاش کرد. وی همچنین راه اندازی 
خانه احزاب شهرستان کرج را در جهت پویایی و نشاط 
سیاسی در دستور کار پیگیری قرار داد. در این نشست، 
بیان  به  کرج  در شهرستان  فعال  احزاب  نمایندگان 
دیدگاه ها و نقطه نظرات خود در جهت پویایی هر چه 
بیشتر فعالیت احزاب و گروه های سیاسی پرداختند. 
جلسات  برگزاری  و  کرج  در  احزاب  خانه  راه اندازی 
فعالان  که  بود  موضوعاتی  محوری ترین  از  ماهیانه 

سیاسی خواستار تحقق و اجرایی شدن آن بودند.

مدیرکل محیط زیست استان البرز با اشاره به دلایل 
از  استفاده  شیر  گفت:  کرج  هوای کلان شهر  آلودگی 
سوخت مازوت نیروگاه فردیس پلمب شده است و این 

نیروگاه از سوخت مازوت استفاده نمی کند.
فردین حکیمی در مورد آلودگی هوای کلان شهر کرج و 
نقاط پیرامونی آن علیرغم تعطیلی مدارس و کمتر شدن 
رفت و آمدهای شهری اظهارکرد: در مورد این موضوع 

مسائلی مانند وارونگی هوا نیز تأثیر بالایی دارد.
وی افزود: با وارونگی هوا امکان جابجایی هوا کاهش 

می یابد.
مدیر کل محیط زیست استان البرز با اشاره به دلایل 
نقش  باد  کرد: وزش  بیان  در کلان شهر کرج  آلودگی 

کاهش  سبب  و  دارد  هوا  آلودگی  کاهش  در  مهمی 
آلودگی هوا می شود.

حکیمی با  تأکید بر اینکه وجود منابع انتشار آلودگی 
هوا در البرز یک زنگ هشدار است، گفت: به جز منابع 
آلودگی موجود در استان، نزدیکی البرز به استان های 
مجاور از جمله تهران سبب می شود که گاهی با توجه 
تأثیر  تحت  البرز  استان  باد،  وزش  جریان  جهت  به 

آلودگی هوای پایتخت قرار گیرد.
وی بیان کرد: طبق رصد نتایج ایستگاه های سنجش 
هوای کرج و فردیس در برخی روزها، هوای این شهرها 
گاهی  است،  استان  غرب  نواحی  از  تر  آلوده  بسیار 
نیز این نتایج برعکس می شود و شهرهای نظرآباد و 

ساوجبلاغ از مرکز استان آلوده تر می شود.
وی در پاسخ به اینکه در البرز بخش تولیدی- صنعتی 
می کنند،  استفاده  مازوت  سوخت  از  که  دارد  وجود 
افزود: موردی در این خصوص به محیط زیست استان 
به صورت گزارش مکتوب نشده است، لوله های سوخت 
مازوت نیروگاه منتظر قائم فردیس هم پلمب شده 

است.
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان البرز، تصریح کرد: 
تأکید محیط زیست عدم استفاده از سوخت مازوت 
برای کاهش آلودگی هوا در استان البرز است و این 
موضوع به واحدهای تولیدی و صنعتی استان نیز اعلام 

شده است.

در البرز؛

بیش از 185 هزار راننده مشمول جریمه 200 هزار تومانی شدند!

»فرماندار کرج«: 

۵۷ حزب در استان فعالیت می کنند

استفاده از سوخت مازوت در نیروگاه فردیس تکذیب شد

آرش عبدی

 نویسنده و کارشناس ورزش
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شهری »دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »نیما یوشیج« 

- بنیانگذار شعر نو - را گرامی می دارد

شهری

»بضاعتی پور« مطرح کرد؛

کاشت درخت به جای سبدهای زباله

»صنایع« و »حمل و نقل« متهمان اصلی 
آلودگی زمستانه پایتخت

رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری 
کرج با اشاره به جع آوری سبدهای زباله از مقابل ساختمان ها، 

گفت: به جای سبدهای زباله درخت می کاریم.
به گزارش »دنیای هوادار«، پیمان بضاعتی پور با اشاره به 
اینکه هرس زمستانه درختان سطح شهر از اول دی ماه آغاز 
شده، اظهار کرد: هرس درختان معابر و خیابان های شهر از 

اول این ماه آغاز شده و تا ۱۵ اسفند ادامه دارد.
او ادامه داد: اگر پس از زمان اعلام شده، شهروندان مشاهده 
می توانند  نشده  انجام  درختان  از  برخی  هرس  که  کردند 
موضوع را با سامانه ۱۰۰۰۱۱۴۷ در میان بگذارند تا اقدام لازم 

برای هرس درختان جا مانده از این طرح صورت بگیرد.
رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری 
کرج با اشاره به اینکه همه درختان نیاز به هرس زمستانه 
ندارند، توضیح داد: درختانی مثل بید و اقاقیا نیاز به هرس 

ندارند ولی هرس درختان سوزنی و پهن برگ سطح شهر از 
طریق اکیپ های ویژه در حال انجام است.

بضاعتی پور در پاسخ به اینکه آیا شهروندان می توانند درختان 
مقابل درب های منزلشان را هرس کنند، گفت: با توجه به 
اینکه هرس درخت به اصول خاصی نیاز دارد بهتر است این 
کار را با نظارت کارشناسان سازمان سیما، منظر و فضای سبز 

شهری شهرداری انجام دهند.
او همچنین از کاشت درخت به جای سبدهای زباله جمع 
آوری شده از جلوی منازل شهروندان خبر داد و افزود: بنا شده 
از هفته آینده طرح کاشت درختان مثمر و غیر مثمر در جای 
خالی سبدهای زباله مقابل واحدهای مسکونی اجرایی شود.

بضاعتی پور تاکید کرد: البته قبل از کاشت درخت در فضای 
خالی شده، بافت خاک باید اصلاح شود تا درخت بتوانند رشد 

کافی را داشته باشد.

مدیرعامل شرکت کنترل کیفیت هوای تهران گفت: صنایع و حمل 
و نقل مهمترین منابعی هستند که در فصل سرد ذرات معلق زیر ۲ 

و نیم میکرون تولید می کنند.
به گزارش »دنیای هوادار«، حسین شهید زاده با تأکید بر اینکه 
در مجموعه حمل و نقل، بیشترین سهم آلودگی را خودروهای 
دیزل دارند، افزود: این خودروها شامل کامیون هایی هستند که 
عموماً شب ها جابه جا می شوند و سپس، اتوبوس های سرویس، 

اتوبوس های شرکت واحد و مینی بوس ها، سهم بیشتری دارند.
این مربوط به اطلاعات سال ۹۶ بوده و اگر صنایع بیش از آن چیزی 
که در سالهای قبل بوده در حال حاضر بیشتر سوخت پر گوگرد 

بسوزانند در رتبه قبل از حمل و نقل قرار خواهند گرفت.
او با اشاره به اینکه بر اساس اطلاعات سال ۹۶، بعد از حمل و نقل، 
صنایع بیشترین نقش را در تولید ذرات معلق داشتند، اظهار کرد: 
البته با توجه اینکه در حال حاضر بخش قابل توجهی از آلودگی به 
پالایشگاه ها، نیروگاه ها و صنایع باز می گردد که به دلیل افزایش 
مصرف گاز خانگی، سوخت پر گوگرد بیشتری می سوزانند و ذرات 

معلق بیشتری تولید می کنند، احتمال می رود سهم صنایع در 
آلایندگی هوای تهران از حمل و نقل بیشتر شده باشد.

شهید زاده با بیان اینکه بدون تردید صنایع از منابع اصلی آلودگی 
هوای تهران هستند، تصریح کرد: این موضوع هنگامی بیشتر به 
چشم می آید که در یک روز تعطیل و خلوت که خودروهای کمتری 
در سطح شهر تردد می کنند، آلودگی هوا بالا می رود که مسلماً این 
افزایش از منبع دیگری به جز حمل و نقل تولید می گردد و این 

منبع، عموماً صنایعی هستند که آلودگی آنها وارد شهر می شود.
مدیر عامل شرکت کنترل کیفیت هوای تهران با تأکید بر اینکه 
این شرکت منابع تولید آلودگی را صرفاً در محدوده شهر تهران 
اندازه گیری می کند و خیلی از منابع ممکن است دورتر از شهر 
باشند و ما برای اندازه گیری آنها دسترسی نداشته باشیم در صورتی 
که بر روی کیفیت هوای تهران تأثیر می گذارند، خاطرنشان کرد: 
حتی ذرات معلق بزرگ تر از ۱۰ میکرون که عموماً شامل گرد و 
خاک هستند و ممکن است از فاصله بسیار دور وارد تهران شده 

باشند نیز بر آلودگی هوای این کلان شهر اثر می گذارند.

گزارش

عضو شورای شهر تهران با بیان اینکه شهرداری به ازای 
سرمایه گذار  از  بام لند  تجاری  پروژه  از  بهره برداری 
ماهانه تنها ۲۲ میلیون تومان اجاره دریافت می کند، 

گفت: علت حمایت از این امتیاز ویژه چیست؟
به گزارش »دنیای هوادار«، بهاره آروین در دویست و 
شصتمین صحن علنی شورای شهر تهران طی تذکری 
به شهردار تهران در خصوص عدم احقاق حقوق شهر 
و شهرداری در مجتمع تجاری بام لند گفت: این پروژه 
دوره  با  و   BOLT قرارداد قالب یک  در  در سال ۹۲ 
بهره برداری ۲۵ ساله به شرکتی خصوصی واگذار شده 

است.
عضو شورای شهر تهران ادامه داد: در پروژه بام لند 
که در حاشیه دریاچه شهدای خلیج فارس واقع شده 
است، حدود ۶ هکتار زمین با منظر مشرف به دریاچه 
در اختیار سرمایه گذار قرار گرفته و درواقع زمین به 
آورده شهرداری محسوب  همراه پروانه ساخت آن، 

می شود.
سال  در  پروژه  از  بهره برداری  اجاره  به  اشاره  با  او 
نخست احداث آن )سال ۹۶( گفت: اجاره ای که در 
سال نخست به ازای بهره برداری از ۳۷ هزار متر مربع 
بنای احداثی از سرمایه گذار دریافت شده ماهانه کمتر 
از ۲۰ میلیون تومان بوده است؛ حال آن که بخش 
عمده بهره برداری به صورت تجاری بوده و در ضمن 
بر قرارداد  بنای احداثی مازاد  از  ۱۷ هزار متر مربع 

احداث شده است.
آروین تصریح کرد: این مبلغ ناچیز اجاره قرار است 
طی دوره ای ۲۵ ساله، سالانه به طور ثابت تنها ۱۵ 
درصد افزایش یابد! با این تفاصیل اکنون که سومین 
بابت  ماهانه  اجاره  است،  پروژه  بهره برداری  سال 
بهره برداری از چندین هزار متر مربع فضای تجاری 

تنها حدود ۲۲ میلیون تومان است.
عضو شورای شهر تهران خاطرنشان ساخت: با این 
حساب، درواقع درآمدی که شهرداری تهران طی ۲۵ 
بام لند کسب می کند، در  پروژه  از  بهره برداری  سال 
مجموع ۴۴ میلیارد تومان خواهد بود که آشکار است 
این رقم در مقایسه با درآمد حاصل از این مجموعه تا 

چه حد ناچیز است.
به گفته وی، از سوی دیگر در برآوردهای کارشناسی 
اولیه، مزایده برگزارشده، قرارداد منعقدشده و نهایتاً 
و  کاربری و مساحت عرصه  در مورد  پروژه،  اجرای 
اعیان پروژه بام لند ابهامات و مغایرت های فاحش و 

غیرقابل اغماض وجود دارد.

پروژه بزرگ بام لند به رغم کاربری فرهنگی سر از 
دنیای تجارت درآورد

کاربری  با  ابتدا  در  پروژه  این  کرد:  تصریح  آروین 
فرهنگی تعریف شده است؛ ولی اکنون تبدیل به یک 

مجتمع تجاری شده است.
اولیه، ۱۴۵۵۰  تعریف  در  پروژه  زیربنای  افزود:  وی 
مترمربع و در قرارداد ۱۷۸۸۰ مترمربع بوده است و 
اکنون با ۱۰۰ درصد افزایش ساخت، برای آن قریب 
۳۷۰۰۰ مترمربع زیربنا احداث شده است. همه این 
تغییرات در کاربری و افزایش بنا در حالی صورت 
گرفته است که اثر مالی هیچ یک از آن ها نه در زمان 
برگزاری مزایده و نه پس از اتمام ساخت پروژه، در 

قرارداد اعمال نشده است.
عضو شورای شهر تهران با بیان اینکه شهرداری هزاران 
میلیارد ریال برای ساخت دریاچه شهدای خلیج فارس 
و نگهداری آن هزینه کرده و زمین های بایر حاشیه 
ارزشمند  تجاری  نظر  از  را  چیتگر  جنگلی  بوستان 
ساخته است، گفت: شهرداری در سال های آتی و طی 
دوره ۲۵ ساله بهره برداری از مجتمع تجاری بام لند 
نیز هزاران میلیارد ریال پول شهروندان تهران را برای 
نگهداری دریاچه هزینه خواهد کرد و این در حالی 
بنای  و  زمین  مربع  متر  هزار  ده  از چند  که  است 
تجاری احداث شده تقریباً عایدی نصیبش نخواهد 

شد.
او تاکید کرد: در این اوضاع اقتصادی که شهرداری 
تهران در خدمات رسانی به شهروندان مشکلات فراوان 
دارد، جای پرسش جدی است که علی رغم اظهارنظر 
صریح دستگاه های نظارتی برای اقدام قانونی در قبال 
این مجتمع، چرا شهرداری اقدام مؤثری برای فسخ 
قرارداد انجام نداده یا با تغییر میزان اجاره، مدت زمان 
درجهت  اجاره،  سنواتی  افزایش  نرخ  و  بهره برداری 
به روزآوری قرارداد بر اساس منطق اقتصادی اقدامی 

به عمل نیاورده است؟
آقای  تهران گفت: جناب  به شهردار  آروین خطاب 
شهدای  دریاچه  نگه داری  هزینه های  چرا  شهردار! 
خلیج فارس از جیب شهر و شهروندان تهرانی پرداخت 
می شود و حدود شش هکتار از بهترین زمین های 
تجاری شهر در اختیار شرکتی قرار گرفته است بدون 
اینکه منافع مالی برای شهرداری تهران ایجاد کرده 
باشد؟ دلیل تسامح حمایت گونه از استمرار این امتیاز 

ویژه و اطاله زمان رسیدگی به آن چیست؟
حقوق  سریع تر  هرچه  احقاق  خواستار  پایان  در  او 
شهرداری از شهردار تهران شد و اظهار کرد: از شهردار 
تهران می خواهم که تکلیف فسخ یا به روزآوری مبانی 
قرارداد هرچه سریع تر با حفظ منافع گذشته و آتی 
شهرداری به نتیجه برسد و اجاره بهای هزاران مترمربع 
زیربنا که مازاد بر قرارداد احداث شده و بیش از سه 
سال با کاربری تجاری و به رایگان توسط سرمایه  گذار 
و  محاسبه  وقت  اسرع  در  است،  شده  استفاده 
دریافت شود. این مبلغ اکنون می تواند حتی از مبلغ 

سرمایه گذاری اولیه نیز بیشتر باشد.

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

علت حمایت شهرداری از رانت 
بزرگ پروژه »باملند« چیست؟
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فرهنگی

شتی درمانی البرز دانشگاه علوم پزشكی و خدمات بهدا
مرکزپزشكی، آموزشی ودرمانی شهید رجایی

 

بشنویم | ببینیم | بخوانیم

 Wonder Woman ۱۹۸۴آلبوم موسیقی متن فیلم سینمایی زن شگفت انگیز
1984 اثری از هانس زیمر Hans Zimmer آهنگساز نام آشنای سینما است. یکی از 
شناسه های اصلی آثار این آهنگساز، ساختار حماسی و گیرای آن ها است. او مدتی از 
این فضا فاصله گرفته بود و آلبوم کنونی، یکی از نشانه های بازگشت این آهنگساز به 
این فضا است. او در ادامه سال پرکارش در بحبوبه بحران همه گیری کووید۱۹، ساخت 
موسیقی متن دنباله فیلم زن شگفت انگیز را بر عهده گرفت که آهنگساز شماره اول 
آن، روپرت گرگسون ویلیامز Rupert Gregson-Williams بود. این فیلم با تأخیر فراوان 
سرانجام از طریق شبکه های تلویزیونی و پخش اینترنتی منتشر شد و کارگردان آن نیز 
همچنان پتی جنکینز Patty Jenkins است. هانس زیمر در این آلبوم موسیقی بی 
کلام از تم اصلی اولیه الهام گرفته است، اما اثری متفاوت خلق کرده است که هم از 
وجه دراماتیک برخوردار است و هم ساختار پرجنب وجوش و پرشور داستان را نیز در 
خود دارد. او به واسطه ساختار داستانی فیلم که در سال ۱۹۸۴ در جریان است، گریزی 
نیز به فضای موسیقی آن دوران، خصوصا در دنیای سینما زده است. این فیلم اگرچه 
به موفقیت اولیه نزدیک نشده است، اما موسیقی متن آن همچنان جذاب است 
 Wonder و از شاخصه های مهم در جذابیت روایت داستان به شمار می آید. آلبوم
Woman 1984 تجربه دلنشنین نود دقیقه ای از شنیدن موسیقی ارکسترال است که 
تجربه شورانگیزی از شنیدن یک آلبوم چندوجهی را برای شنونده به همراه می آورد. 

1984 Wonder Woman
::  هانس زیمر  :: 

فیلم بگذار همه شان حرف بزنند، درخصوص یک نویسنده  معروف است که همراه 
با برادرزاده ش به سفری با کشتی تفریحی می رود تا خوش بگذراند که ناگهان با 

بخشی از گذشته  خود مواجه می شود.
نشریه reelviewsچگونه »بگذار همه شان حرف بزنند« »استیون سودربرگ« را 
توصیف کرد؟  بگذار همه شان حرف بزنند به صورت رویدادنامه تعاملات بین 
گروه کوچکی از مردم را در سفری دو هفته ای فرای مرزهای اقیانوس اطلس سوار 
بر کشتی ملکه مری 2 نشان می دهد. اگرچه ما شرطی شده ایم که فیلم های با 
کشتی های بزرگ و دریاهای بزرگتر باید حاوی موج ها و هیولاهای دریایی و غرق 
شدن کشتی باشد اما هیچ کدام از این اتفاقات در این فیلم رقم نمی خورند. چهار 
شخصیت اصلی عبارتند از نویسنده »آلیس هیوز« به بازیگری »مریل استریپ«، 
دو دوست مسنش، سوزان با بازیگری »دیان ویست« و رابرتا با بازیگری »کاندیس 
برگن« و خواهرزاده اش تایلر با بازیگری »لوکاس هجز«. سایر بازیگران عبارتند از 
منشی ادبی آلیس، کارن با بازیگری »گما چان« و نویسنده عامه پسند مشهور 
»کلوین کرانتز« با بازیگری »دن الگرنت«. فیلم واقعاً در کشتی ملکه مری 2 در 
حال عبور از اقیانوس اطلس فیلم برداری شده است و علت حضور بازیگران علاوه 
بر کارشان در این تجربه نیز ریشه داشته است. برای مثال گفته می شود که 
مریل استریپ برای این فیلم مبلغ بسیار کمتری از عرف رو دریافت کرده است.

Let Them All Talk - بگذار همه شان حرف بزنند
:: استیون سودربرگ   ::

چرا مردان عاشق زنان زیرک می شوند؟ نام میکروکتابی است که درباره باورهایی 
که مردها در مورد زن ها دارند، حرف می زند. این اثر خلاصه ای مفید از کتاب 
اصلی نوشته شری آرگو است که در انتشارات الکترونیک سبکتو تدوین شده 
است. این کتاب بیش از یک میلیون نسخه چاپی در امریکا فروش داشته است.
میکروکتاب چرا مردان عاشق زنان زیرک می شوند؟ یک راهنمای عملی برای 
خانم ها است و به آن ها کمک می کند که وقتی در مقابل مردی قرار می گیرند، 
چه واکنشی از خود نشان دهند تا مانند یک زن زیرک به نظر برسند، نه یک 
زن ساده که همیشه از مردهای اطراف خود ضربه می خورد. آرگو به جای 
تکیه بر تصویری رؤیایی و ایده آلیستی از روابط دو جنس مخالف، تصویری 
واقع گرایانه از طرز فکر و خواسته های مردان و رفتارهای درست یا نادرست 

زنان به ما ارائه می دهد.
نه تنها در برخورد با مردان، که در همه جا، این کتاب به زن ها کمک می کند 
که از گفتن واژه »نه« نهراسند و اجازه ندهند کسی از سادگی یا مهربانی آن ها 
بهره نادرستی ببرد. کتاب زنان زیرک برای زنان یک یادآوری برای بازگشت به 
خودشان است و از آنها می خواهد که با گذشت زمان و در طول زندگی، بعد 
زنانه وجود خویش را فراموش نکنند و به مرد زندگی شان نیز کمک کنند تا 

ویژگی های مردانه خود را از یاد نبرد.

چرا مردان عاشق زنان زیرک می شوند؟- شری آرگو
::  ترجمه: فاطمه فراهانی  ::

کتابفیلم موسیقی

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »رقیه چهره آزاد«

 - هنرپیشه فقید سینما و تلویزیون - را گرامی می دارد

جهان سینما

انیمه جدید »دیو کش« پرفروش ترین فیلم تاریخ باکس آفیس ژاپن
نو  کیمتسو  کش:  »دیو  بلاکباستر  انیمه  فیلم 
یائیبا« در آخر هفته ای که گذشت تبدیل به 
پرفروش ترین فیلم تاریخ باکس آفیس ژاپن 
شد و فیلم کلاسیک محبوب »شهر اشباح« 
یا »Spirited Away« محصول۲۰۰۱ میازاکی را 

به رتبه دوم فرستاد.

جشنواره  در  حضور  متقاضی  »گیج گاه« 
»فیلم فجر ۳۹« شد

فیلم سینمایی »گیج گاه« به کارگردانی عادل 
نهمین  و  سی  در  حضور  متقاضی  تبریزی 

جشنواره فیلم فجر شد.

»حرف آخر« راهی جشنواره فجر شد
فیلم سینمایی »حرف آخر« به کارگردانی ابراهیم 
شفیعی و تهیه کنندگی علی شاه حاتمی 
مراحل فنی را پشت سر گذاشت و سازندگان 
این اثر فرم حضور در سی و نهمین جشنواره 

فیلم فجر را پر کردند.

راه  در  »یدو«  با  نفر«   ۲۳« فیلم  کارگردان 
جشنواره فجر 

مهدی  کارگردانی  به  »یدو«  سینمایی  فیلم 
کانون  سینمایی  فیلم  جدیدترین  جعفری، 
پرورش فکری کودکان و نوجوانان برای حضور 

در سی ونهمین جشنواره فیلم فجر آماده شد.

جیپور  جشنواره  در  »گورکن«  رقابت 
هندوستان 

سیزدهمین جشنواره بین المللی فیلم جیپور 
سینمایی  فیلم  میزبان  امسال  هندوستان 
کاظم  کارگردانی  و  نویسندگی  به  »گورکن« 

ملایی و به تهیه کنندگی سینا سعیدیان است.

تصمیمات عجیب و غریب و خلق الساعه در مملکت ما 
گویا به یک عادت تبدیل شده. اصلا نگار تصمیم گیران 
و مدیران محترم، بدون این سبک تصمیم گیری روزشان 
شب نمی شود. از جمله بخش هایی که دچار چنین 
روند قابل توجهی است، شهرداری است. نصب رمپ های 
ناگهانی، بستن دوربرگردان ها خیلی یک هویی، باز کردن 
یک کوچه جدید وسط ملک شهروندان از همه جا بی خبر، 
و موارد بسیار دیگر، تنوع و هیجان زیادی برای اهالی شهر 
به بار می آورد. ترکیب این نهاد عریض و طویل با پلیس 
کاربلد و پاک راهور هم که در عبارت معاونت ترافیک 
شهرداری خلاصه می شود، شاهکار، راهبندهای چرخدار 
و دروازه های متحرک و بلوک های سیمانی بزرگ وسط 
خیابان و موارد شگفتی از این دست را فراهم آورده که 
موجب سردرگمی و در عین حال خنده و شعف شهروندان 
مهندسی  و  هوشمندانه  روش های  این  با  مواجهه  در 

شهری سرشار از نبوغ را فراهم می آورد.
حالا هم که به لطف کرونا، وزارت نیرو هم انگار تنه اش 
خورده به تنه شهرداری و پلیس راهور و از خود شیرین 
کاری جدیدی ابداع نموده که هنوز شب به ثمر نرسیده، 
چراغ های سطح شهر را بی مقدمه خاموش می کند. البته 
هنوز کسی نگفته که دقیقا چه کسی دستش می رود 
روی دکمه خاموش کردن چراغ ها. همانطور که قبلا هم 
معلوم نشد که چه کسی دستش می رود روی دکمه 
فیلترینگ! راستی خوب شد یاد آمد؛ حالا که خبری از 

آمد نیوز و روح الله زم و مسائل عدیده سال های 88 و 
98 و امثالهم نیست چرا هنوز دست بنده خدا روی دکمه 

فیلترینگ تلگرام جا مانده!؟
بگذریم، بله چراغ های شهر حتی پیش از آغاز ممنوعیت 
تردد خاموش می شود، و انگار کسی به فکر کاهش سطح 
دید در خیابان های شهر و افزایش احتمال بروز تصادفات 
رانندگی نیست. اصلا مگر کسی به فکر رفاه حال این 
مردم هست!؟ وقتی هر روز سفره ها خالی تر می شود و 

قدرت خرید مردم کاهش می یابد.
آنکه  بله چراغ های سطح شهر خاموش می شود بی 
دو  یکی  از  که  خودروهایی  گسترده  حجم  به  توجهی 

ساعت پیش از ممنوعیت تردد در ترافیکند و تا ساعتی 
بعد از آغاز آن هم هنوز در ترافیکند.

باید سر  مردم  و  فعالند  وقتی مشاغل  مدیران محترم 
کارشان بروند، آن هم وقتی تاکسی های اینترنتی گران تر 
شده اند و وسایل نقلیه عمومی هم محل انتشار بیماری 
ترافیک  این  جایی  جابه  و  کار  اینجای  فکر  گویا  اند، 

گسترده را نکرده اند، طبق معمول.
در تالار عروسی هم اول بشقاب ها را جمع می کنند، 
بعد صندلی ها را بر می گردانند، دست آخر می روند 
سراغ خاموش کردن چراغ ها، آن هم نه یک هو، بلکه 

تدریجی...

مهمونی تمومه، خوش گلدی!
جستار

 دکتر علی  ساجدی

  نویسنده
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»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »فریبرز اسماعیلی« - 
پیشکسوت فقید فوتبال - را گرامی می دارد

ورزشی

دریچه

در شهر

 !PSG پوچتینو مربی به صرفه تر از توخل برای

در استان البرز رخ داد؛

اهدای ۶۳ دستگاه تلفن همراه 
هوشمند به فرزندان زندانیان

دستمزد  که  اند  کرده  ادعا  فرانسه  در 
احتمالی پی  مائوریسیو پوچتینو سرمربی 
اس جی کمتر از توماس توخل خواهد بود. 

توخل امروز رسما اخراج شد.
نشریه لو پاریزین فرانسه ادعا کرد که مائوریسیو 
فوتبال  تیم  احتمالی  سرمربی  پوچتینو 
پاری سن ژرمن با قبول دستمزدی به مراتب کمتر 

از آنچه این باشگاه به 
سرمربی قبلی اش 
توخل  توماس 
هدایت  می داد، 
PSG را بر عهده 

خواهد گرفت.
این  ادعای  طبق 

توخل  نشریه، 

که امروز رسما از سرمربیگری پاریسی ها 
این  از  برکنار شد، ماهانه 625 هزار یورو 
تیم حقوق خالص دریافت می کرد که البته 
پایان  تا  است  موظف  فرانسوی  باشگاه 
قراردادش با این مرد آلمانی همچنان این 

حقوق را به او بپردازد.
در همین حال اما مدیران پاری سن ژرمن 
توانسته اند رضایت پوچتینو را برای دریافت 
حقوقی بسیار کمتر از توخل جلب کنند 
هرچند هنوز رقم دقیقی که به این مرد 

آرژانتین پیشنهاد شده مشخص نیست.
نشریه پاریسی علاوه بر این موضوع فاش 
خواسته  پاریسی ها  از  پوچتینو  که  کرده 
است که دو دستیار سابق او در تاتنهام، 
و  پرز  خسوس  و  دآگوستینو  میگل 
همینطور پسر 25 ساله اش سباستیانو 
فنی  کادر  به  هم  را  پوچتینو 
سباستیانو  کند.  اضافه  تیم 
عنوان  به  نیز  تاتنهام  در 
جوان ترین عوض کادر فنی 
یکی از تیم های لیگ برتر 
انگلیس، به پدرش کمک 

می کرد.

مدیرکل زندان های استان البرز خبر داد: با 
کمک خیرین و به منظور بهره مندی فرزندان 
همراه  تلفن  دستگاه  نیازمند، 63  زندانیان 

هوشمند به آن ها اهدا شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، اسماعیل جمیاری 
مدیرکل زندان های استان البرز گفت: با کمک 
از  حمایت  های  انجمن  خیرین،  همت  و 
زندانیان استان البرز، مرکز نیکوکاری شهدای 
خدمات  اداره  و  استان  این  های  زندان 
اجتماعی و مراقبت پس از خروج اداره کل 
زندان های استان البرز، ۶۳ دستگاه گوشی 
ادامه  به  کمک  منظور  به  هوشمند  همراه 

تحصیل فرزندان زندانیان اهدا شد.
وی با بیان اینکه تحصیل فرزندان مددجویان 
یکی از دغدغه ها و اولویت های ماست گفت: 
هیچ فرزند زندانی نباید به خاطر مسائل مالی از 
تحصیل باز بماند چرا که ترک تحصیل آسیب 

های بسیاری را به همراه خواهد داشت.
مدیرکل زندان های استان البرز ادامه داد: در 
مرحله نخست با کمک خیرین و پیگیری 
به  همراه  تلفن  دستگاه  مسئولان۳۰  های 
منظور تحصیل فرزندان زندانیان در سامانه 
شاد به خانواده های زندانیان فردیس تحویل 
شد و در مرحله دوم ۳۳ دستگاه دیگر تا پایان 
هفته به دیگر خانواده های نیازمند زندانی در 

استان اهدا می شود.
از تمام خیرینی که  جمیاری ضمن تشکر 
همواره در کمک به خانواده زندانیان و نیز 
آزادسازی زندانیان بدهکار مالی حضور مؤثر 
داشته اند گفت: زمانی که زندانی وارد زندان 
می شود، تنها آزادی او سلب می شود اما 

حقوق شهروندی وی محفوظ است.
وی عنوان کرد: صرف نظر از میزان حبس و 

نوع جرم وظیفه داریم علاوه بر تامین نیازهای 
فیزیولوژیکی و روانی زندانیان، آن ها را برای 
بازگشت به جامعه با برگزاری انواع کلاس ها و 
برنامه های فرهنگی، مذهبی، آموزشی، حرفه 

آموزی و... آماده کنیم.
جمیاری با تاکید بر حمایت از خانواده های 
زندانیان اظهار کرد: حمایت از خانواده های 
زندان  سازمان  های  اولویت  از  مددجویان 
هاست. غفلت از این قشر آسیب پذیر منجر به 
بالا رفتن آمار طلاق، ترک تحصیل فرزندان و 
روی آوردن اعضای خانواده به مشاغل کاذب 
و تکدی گری و در نهایت تکرار چرخه جرم 

می شود.
مدیرکل زندان های استان البرز مطرح کرد: 
انتظار داریم افراد جامعه نیز پس از آزادی 
مددجو، پذیرای وی باشند و به چشم گناهکار 
و مجرم به او نگاه نکنند تا زمینه باز اجتماعی 
شدن و احساس شخصیت و پاک زیستن در 

وی پدید آید.

نصف جهان

ترکیب سپاهان اصفهان
پیام نیازمند، مرتضی منصوری )از دقیقه 65 
گئورگی  نورافکن،  امید  نژادمهدی(،  محمد 
کولسیانی، محمدرضا مهدی زاده، محمد کریمی، 
دانیال اسماعیلی فر، سروش رفیعی،  محمد رضا 
حسینی، سجاد شهباز زاده و کی روش استنلی 

)از دقیقه 65 محمد محبی(.
سرمربی: محرم نویدکیا

ترکیب ماشین سازی تبریز

بهمن  رستمی،  مهدی  رضایی،  محمدامین 
ابوترابی(،  محمد   ۸۵ دقیقه  )از  سالاری 
سیدمحمد حسینی،  سیدابوالفضل رزاق پور، 
اتابک زارعی )از  منصور باقری،  اکبر آقائی،  
دقیقه ۶۵ فرزاد محمدی(، فرشاد اسدی، مهدی 

مومنی، و پیمان بابایی.
سرمربی: محمدسعید اخباری

***
داور: سجاد وفا پیشه

گل ها: دقیقه 23 و 44 شهباززاده از روی نقطه 
برای  دقیقه ۳۵ گئورگی گولسیانی   - پنالتی 

سپاهان.
دقیقه ۳۸، 60 و 75 پیمان بابائی برای ماشین 

سازی از روی نقطه پنالتی.
اخطار: پیمان بابایی )54( محمد ابوترابی )۹۳( از 

تیم ماشین سازی تبریز
سید محمد حسینی )۵۳( از تیم سپاهان 

گزارش بازی

تیم سپاهان پس از دو پیروزی ارزشمند برابر 
تیم های نساجی مازندران و مس رفسنجان در 
هفته دهم رقابت های لیگ برتر فوتبال ایران، در 
ورزشگاه سردار شهید حاج قاسم سلیمانی تبریز 
در مصاف با تیم ماشین سازی تبریز متوقف 
شد . در این بازی سپاهان نسبت به بازی قبلی 
گئورگی گولسیانی را جایگزین محمد نژادمهدی 

کرده بود.
زرد پوشان سپاهان از شروع بازی با انگیزه ای 
امتیاز  برای کسب سه  فراوان  اشتهای  و  بالا 
این بازی از جناحین به  بازی تهاجمی روی 

آورند که حاصل آن رسیدن به گل اول در دقیقه 
۲۲ از نقطه پنالتی بود که با ضربه عالی سجاد 

شهباززاده به دست آمد.
در دقیقه ۳۵ از ارسال خوب سید محمد حسینی 
از جناح راست گئورگی گولسیانی را در موقعیت 
گلزنی قرار داد که با بغل پا و به راحتی، در نبود 
دروازه بان ماشین سازی درون دروازه سپاهان را 

به گل دوم رساند.
در  گولسیانی  دقیقه، خود  از ۳  کمتر  در  اما 
محوطه جریمه با سرنگون کردن مهاجم ماشین 
پیمان  تا  پنالتی شد   سازی مرتکب خطای 
بابایی در مصاف با نیازمند نتیجه را ۲ بر ۱ کند.

فشار بی امان شاگردان محرم نوید کیا و حمله 
از جناح راست با خطای پنالتی سوم بازی به 
سود سپاهان همراه شد که گولسیانی مدافع 
پیش تاخته سپاهان کسب کرد و شهباززاده 
گل دوم خود و سوم تیم سپاهان را در دقیقه 
۴۳ با ضربه ای مشابه ضربه اول به ثمر رساند 
و نیمه اول با حساب ۳ بر ۱ به نفع سپاهان 

خاتمه یافت.
در نیمه دوم بازی نسبت به نیمه اول جذاب 
و همراه با بازی درخشان شاگردان اخباری آغاز 
شد که سرعت را چاشنی بازی خوب خود کرده 
بودند و سبب گردید تا در دقیقه ۵۷ با برخورد 
توپ به دست نورافکن در محوطه جریمه. داور 
به اعلامل خطای پنالتی کند و پیمان بابایی با 
شوتی سنگین نیازمند را به واکنش واداشت تا 
به خوبی توپ را دفع کند اما غفلت مدافعان 

ضربه  با  بابایی  خود  تا  شد  باعث  سپاهان  
سرتوپ را وارد دروازه سپاهان کند و نتیجه را به 

۳ بر ۲ تغییر دهد.
بازی رفته رفته از جذابیت بیشتری برخوردار می 
شد و سبز پوشان تیم ماشین سازی برای به 
تساوی کشاندن این بازی تلاش مضاعفی را 
به نمایش گذاشتند که در دقیقه ۶۹ موقعیت 
خوبی برای رسیدن به گل تساوی داشتند اما 
میانی  مدافع  دخالت  با  بابایی  خوب  ضربه 

سپاهان راهی کرنر شد!
در ادامه این بازی تماشایی محرم نویدکیا دو 
تعویض را انجام داد و نژادمهدی و محبی را 
جایگزین مرتضی منصوری و کی روش استنلی 

کرد.
اما وفاپیشه داور این بازی در دقیقه ۷۴ به نشانه 
پنجمین خطای پنالتی سوت خود را به صدا در 
آورد و بار دیگر پیمان بابایی پشت توپ قرار گرفت 
و دقیقا برخلاف حرکت نیازمند توپ را با ضربه ای 
محکم به کنج دروازه سپاهان فرستاد و دو تیم را 

صاحب تساوی ۳ بر ۳ کرد.
سپاهانی ها که تصور نمی کردند بازی ۳ بر یک 
برده را با تساوی تعوض کنند در دقایق پایانی 
فشار زیادی را روی دروازه ماشین سازان آوردند 
اما وقت قانونی به همین نتیجه  سپری شد و 
در ۴ دقیقه وقت اضافی نیز اتفاق خاصی رخ 
نداد و بازی با همین نتیجه ۳به ۳ مساوی به 
اتمام رسید تا سپاهان از رسیدن به صدر جدول 

بازماند!

در آستانه سالگرد شهادت سردار حاج قاسم سلیمانی صبح روز گذشته )سه 
شنبه نهم دی ماه( فیلم برداری از سرود گرامیداشت رشادت های سردار دلها 
شهید حاج قاسم سلیمانی تحت عنوان سلیمان عشق در ورزشگاه بزرگ 

ذوب آهن در فولاد شهر کلید خورد. 
مدیر روابط عمومی و بین الملل باشگاه ذوب آهن از پخش این سرود در 

صدا و سیمای جمهوری اسلامی ایران خبر داد.
این حرکت فرهگی و ضبط این سرود زیبا و دلنشین کار مشترک روابط 
عمومی و امور بین الملل باشگاه ذوب آهن، روابط عمومی شرکت سهامی 

ذوب آهن و ناحیه مقاومت شهید تندگویان ذوب آهن اصفهان بود.

در هفته دهم لیگ برتر فوتبال ایران چه گذشت؟

تساوی سپاهان و ماشین سازی در جشنواره  پنالتی ها!

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

در آستانه گرامیداشت سالروز شهادت سردار قاسم سلیمانی؛

سلیمان عشق در ورزشگاه بزرگ ذوب آهن کلید خورد
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»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »میر رسول رئیسی« ورزشی
- پیشکسوت فقید وزنه برداری - را گرامی می دارد

مدائم زاده: با مدیریت درست به رنکینگ فیفا برمی گردیم
سرمربی تیم ذوب آهن معتقد است خروج تیم ملی فوتبال زنان از رنکینگ فیفا 

انگیزه بازیکنان برای رشد را از بین می برد.مژگان مدائم زاده، در مورد خروج 
تیم ملی فوتبال زنان از رنکینگ فیفا گفت:متأسفانه اتفاقی که نباید 

می افتاد، افتاد اما با تلاش و حمایت  مسئولان و بزرگان عرصه می توانیم 
درسریع ترین زمان ممکن دوباره به رنکینگ برگردیم.

هتریک صفایی در پیوستن به پیکان
والیبالیست لرستانی با جدایی از سایپا برای سومین بار به دیگر تیم خودروساز 

پیوست. صفایی پس از جدایی از این تیم با پیکان تهران به توافق 
رسید و در نیم فصل دوم با پیراهن این تیم به میدان می رود.
او سال های۹۰ و۹۳ نیز با پیکان قرارداد بسته بود و امسال برای 

سومین بار این کار را انجام داد.

در بازی های حساس لیگ  از ویدیوچک استفاده  می کنیم
و  دانست  داوری  لاینفک  جزو  را  اشتباهات  والیبال  فدراسیون  رئیس 

گفت:ویدیوچک نیز براساس این اصل طراحی شد تا نسبت به یک تیم، 
بی عدالتی صورت نگیرد. فدراسیون هم برای آرامش داوران، تصمیم به 

استفاده از این سیستم در دوربرگشت لیگ برتر مردان و مرحله نهایی 
لیگ برتر بانوان گرفته است تا داوران باآرامش بیش تری سوت بزنند.

دبیر: از عملکرد برخی رؤسای هیئت ها ناراضی ام
رئیس فدراسیون کشتی درپنجمین سمینارهیئت های کشتی استان های سراسر کشور 

گفت: ازعملکرد برخی رؤسای هیئت های استانی راضی نیستم. دبیر با تأکید بر 
اینکه مهمترین مشکل حال حاضر کشتی کشور، کم شدن جمعیت آن است، 

گفت: یکی از علت های مهم این اتفاق ناخوشایند این است که برخی از 
مسئولین هیئت های کشتی برای کشتی استان کم وقت می  گذارند.

جای خالی لیگ بوکس احساس می شد
شهاب خاکی- دبیر هیئت بوکس لرستان و عضو کادرفنی تیم پلیمر خلیج 

فارس خرم آباد با اشاره به اینکه جای خالی لیگ بوکس در کشورمان 
احساس می شد، افزود: پس از سال ها شاهد برگزاری لیگ خواهیم 

بود و بدون تردید علاوه بر اینکه در بحث مالی مزایای خودش را 
دارد به پیشرفت بوکس نیز کمک خواهد کرد.

میترا نوری عضو هیئت رئیسه فدراسیون هندبال شد 
میترا نوری عضو جدید هیئت رئیسه فدراسیون هندبال شد. میترا نوری 

در سال های 89 تا 93 و 96 تا 97 در دو دوره نایب رئیس و عضو 
هیئت رئیسه فدراسیون هندبال بود، یک دوره نیز سابقه نایب رئیسی 

فدراسیون اسکی را در کارنامه دارد و هم اکنون عضو کمیته توسعه 
هندبال آسیا است.

شکست مدافع قهرمانی در خانه
تیم های بسکتبال لس آنجلس لیکرز، هیوستون راکتس و بروکلین نتس 

در دیدارهای صبح دیروز خود در لیگ NBA شکست خوردند. تیم 
لس آنجلس لیکرز در چهارمین بازی خود در فصل جاری لیگ 

اتحادیه ملی بسکتبال آمریکا در خانه به مصاف تیم پورتلند تریل 
بلیزرز رفت و با اختلاف 8 امتیاز تن به شکست داد.

۱۵ دی ماه؛ قرعه کشی لیگ برتر ووشو 
کمیته مسابقات و سازمان لیگ فدراسیون ووشو زمان قرعه کشی لیگ برتر 

این رشته در دو بخش مردان و بانوان را اعلام کرد. بر این اساس، 
قرعه کشی لیگ برتر ووشو روزدوشنبه- 15دی ماه در محل فدراسیون 

انجام خواهد شد. لیگ امسال با توجه به شیوع ویروس کرونا، با 
شرایط ویژه تری نسبت به دوره های قبلی برگزار می شود.

ن بعضی ها داغشو دوست دار

گویا خیلی از اتفاقات در فوتبال ایران نقطه پایانی ندارد، 
هرچه بیشتر به شماره لیگ مان اضافه می شود، پرده های 
جدیدی از برخی مسائل رونمایی می شود که بسیار دردآور 
است، از حواشی های عجیب و غریب بگیر تا از بین رفتن 
مقوله اخلاق گرایی در فوتبال و... اما بدون شک »سوء 
مدیریت«، یکی از مهم ترین مسائلی است، که هرچه 
می گذریم، بیش از قبل اثرات آن در فوتبالمان نمایان 

می شود.
درست یادمان نیست، آخرین پرونده ای که در دادگاه های 
بین المللی ورزش پیروز شدیم، چه زمانی بود؟ فوتبال 
ایران هرچه در تهیه پرونده و ایجاد شکایات، ید طولایی 
داشته باشد، در به مقصد رساندن آن ها و نتیجه گرفتن، 

یک بازنده تمام عیار و مطلق است.
در همین چند وقت اخیر، ابر پرونده های جدیدی با ارقام 
سرسام آور در فوتبال ما باز شد، که به شکلی عجیب و 
با شیب بسیار تندی فوتبال ایران را رو به ورشکستگی 
می برد، ویلموتس، استراماچونی، برانکو، شفر، کالدرون 
ایران در  از کارنامه سیاه فوتبال  و... حالا فقط بخشی 

مجامع بین المللی است.
جدید ترین حکم سنگینی که سر و صدای زیادی به  پا 

کرد، محکوم شدن باشگاه پرسپولیس به مبلغ حدود نیم 
میلیون یورو برای »ماریو بودیمیر« بود.

حرف و حدیث های زیادی درخصوص این حکم در چند 
روز اخیر مطرح شد، هم از بی کیفیت بودن او گفته 
نشدنی مدیران  تمام  از گاف های مدیریتی  و هم  شد 
فوتبالمان، اما از بدو حضور این مهاجم در پرسپولیس، 
مسائلی مطرح است، تا همین حکم و ماجرای ارسال 
لایحه دفاعیه باشگاه، که طبق معمول دست به دست هم 

داد تا فاجعه ای جدیدی برای فوتبالمان رخ دهد.
دیگر با کارنامه ی او همه ی فوتبالی ها آشنا هستند، او 
مهاجم کروات تمام شده ای بود که با پیشنهاد برانکو 
با پیشنهادی که  ایوانکوویچ به پرسپولیس لینک شد 
شاید خوشبین ترین فرد، در خانواده بودیمیرها آن را تصور 
هم نمی کرد، به هر نحوی که بود، پرسپولیسی شد و با 
به جا گذاشتن آماری اسفناک، در هجده مسابقه تنها دو 
گل به ثمر رساند و حالا حضور هشتاد روزه اش در تهران، 
چیزی بالغ بر شانزده میلیارد تومان برای پرسپولیسی ها 
آب خورده است، دقیق تر یعنی بابت هرگل زده هشت 
میلیارد تومان و بابت هر روز حضور در کشورمان دویست 

میلیون تومان دریافت کرده است.
ایرج عرب متعقد شد و  این قرارداد در دوره مدیریتی 
جدایی او هم در همان زمان کلید خورد، بعد از عرب، 
محمدحسن انصاری فرد هم تمایلی به توافق با بودیمیر 
نداشت و پرونده ای که می توانست با کمتر پنجاه هزار 
یورو بسته شود، حالا با حکمی قطعی، حدود نیم میلیون 

یورو روی دست پرسپولیسی ها افتاده است.
اینکه پای چه کسانی در ورود چنین بازیکنانی در فوتبال 
ما در میان است و چه کسانی از ندادن حق و حقوق 

از حل  افرادی  آن ها در موعد مقرر سود می برند و چه 
نشدن این چنین پرونده هایی بهره می برند را نمی دانیم، 
اما آن چیزی که مشخص است، از ورود بازیکنان خارجی 
تا رفتن و شکایت کردنشان، این روند به صورت طبیعی 

طی نمی شود.
جناب عرب مدیرعامل اسبق پرسپولیسی ها هم درخصوص 
این پرونده به روزنامه خبر ورزشی، گفته بود:»حضور ذهن 
ندارم«، قطعا این جمله می تواند توصیف بسیار مناسبی 
از شرایط مدیریت در فوتبال ایران باشد، همان قدر فاجعه، 

همین قدر رو به افول...

شانزده میلیارد برای دو گل؛

قالَ عَرَب: حضور ذهن ندارم!
حرف آخر

محمدرضا ولی زاده

  خبرنگار

جهان فوتبال 

زمان معرفی میزبان جام ملت های آسیا ۲۰۲۷ 
اعلام شد

فدراسیون  این  دبیرکل  مهدی محمدنبی- 
درباره زمان معرفی میزبان جام ملت های 
آسیا ۲۰۲۷ گفت: در خرداد۱۴۰۰ کنفدراسیون 
فوتبال آسیا بعد از بررسی های لازم میزبان این 

رویداد بزرگ را معرفی خواهد کرد.

کشاورز: وضعیت گروه ما پیچیده شده است
گفت:  تهران  راگای  فوتسال  تیم  سرمربی 
هدف گذاری ما صعود از گروه است هر چند 
که با نتایج رقم خورده وضعیت این گروه 

پیچیده شده است.

استقلال با ۴ غایب شاخص به سیرجان می رود
محمد نادری، سیاوش یزدانی، شیخ دیاباته 
غایبان سرشناس  از  داریوش شجاعیان  و 
استقلال در بازی با گل گهر هستند که با تیم 

به سیرجان نرفتند.

رقابت نزدیک آنتورپ و استاندارد لیژ برای عقد قرارداد با ویلموتس 
نزدیکی  رقابت  بلژیکی  سرشناس  باشگاه  دو 

برای عقد قرارداد با سرمربی پیشین تیم ملی 
فوتبال ایران دارند. آنتورپ و استاندارد لیژ به 
دنبال جذب سرمربی جدید هستند و مارک 
ویلموتس گزینه مشترک هر دو باشگاه است.

پاری سن ژرمن رسماً توخل را اخراج کرد 
در حالی که رسانه های فرانسوی روزپنج شنبه 
سمت  از  توخل  توماس  اخراج  از  خبر 
سرمربیگری پاری سن ژرمن داده بودند، این 
باشگاه فرانسوی روزگذشته به طور رسمی 
خبر از قطع همکاری با این سرمربی آلمانی داد.
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